
Protokół z VII sesji Rady Gminy Suchy Las IX kadencji 
28 listopada 2024 r. (czwartek), godz. 16:30, Park Wodny OCTOPUS, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 
 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr IV/24 z dnia 29 sierpnia 2024 r. 

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia zadania publicznego w zakresie 

zarządzania drogą powiatową - nr 2431P - ul. Sucholeską w m. Suchy Las oraz odcinkami dróg 

publicznych, w szczególności ul. „Nowa Obornicka”, ul. Szymanowskiego, ul. Biskupińska, położonymi 

w granicach administracyjnych m. Poznania, niezbędnymi dla realizacji projektu pn. „Integracja 

węzłów na północnej obwodnicy towarowej m. Poznania z miejskim transportem zbiorowym - 

dokumentacja” w zakresie budowy węzła przesiadkowego przy przystanku pasażerskim Poznań 

Suchy Las wraz z likwidacją kolizyjnego przejazdu drogowego przez linie kolejowe w ciągu  

ulicy Sucholeskiej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych  

na rok 2025. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości z tytułu realizacji nowych 

inwestycji. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi  

z dochodów własnych, niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z poczekalni dworców kolejowych  

w Złotnikach oraz w Golęczewie. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji dotychczasowej aglomeracji Chludowo 

oraz wyznaczenia nowej aglomeracji Chludowo. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie gminy Suchy 

Las. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ronda w Biedrusku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu osiedla Złotniki – Osiedle. 

13. Zmiana planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024. 

14. Informacja Wójta Gminy Suchy Las o zgłoszonych roszczeniach i wydanych decyzjach w trybie ustawy 

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

15. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu 

Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady, Radnych Powiatowych. 

16. Interpelacje i zapytania Radnych. 

17. Wolne głosy i wnioski. 
18. Zamknięcie sesji. 

 



Ad. 1.Otwarcie sesji (00:02:37 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła VII sesję  
Rady Gminy Suchy Las IX kadencji w dniu 28 listopada 2024 r. Przewodnicząca Rady Gminy Suchy 
Las Radna Joanna Pągowska przywitała Wójta Gminy Grzegorza Wojterę, Panią Wicewójt Ilonę 
Ciok, Radnych, Przewodniczących Zarządów Osiedli, Sołtysów, pracowników Urzędu Gminy,  
gości obecnych na sali oraz tych oglądających relację z sesji on-line. Następnie Przewodnicząca 
Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że sesja Rady Gminy Suchy Las  
jest transmitowana on–line. Nagranie w systemie audio-video będzie udostępnione na stronie 
www.suchylas.pl. Nagranie z transkrypcją będzie udostępnione po upływie 14 dni od dnia 
dzisiejszego oraz przypomniała, że z uwagi na publiczny charakter sesji nie należy posługiwać się 
danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie przepisów dotyczących ochrony 
danych osobowych.  

 
Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:04:03 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że na sali  
jest 15 Radnych i stwierdziła prawomocność obrad. 
Radni Rady Gminy Suchy Las IX kadencji obecni na sesji: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, 
Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, 
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała czy zebrani mają uwagi 
do porządku obrad. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska w imieniu Wójta Gminy, poprosiła o przyjęcie do porządku 
obrad projektów dwóch uchwał. Uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 
oraz uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera złożył wniosek o wniesienie do porządku obrad punktu 
dotyczącego oświadczenia Rady Gminy - deklaracji Rady Gminy w sprawie utrzymania najniższych 
stawek podatkowych przez cały okres kadencji. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Suchy 
Las na rok 2024. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że projekt uchwały 
został przyjęty do porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia do porządku obrad uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Suchy Las na lata 2024-2050. 
 



➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że projekt uchwały 
został przyjęty do porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia do porządku obrad punktu: oświadczenie Rady Gminy Suchy Las w sprawie utrzymania 
najniższych stawek podatku od środków transportowych. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że punkt został 
przyjęty do porządku obrad. 
 

Nowy porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr IV/24 z dnia 29 sierpnia 2024 r. 

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia zadania publicznego w zakresie 
zarządzania drogą powiatową - nr 2431P - ul. Sucholeską w m. Suchy Las oraz odcinkami dróg 
publicznych, w szczególności ul. „Nowa Obornicka”, ul. Szymanowskiego, ul. Biskupińska, 
położonymi w granicach administracyjnych m. Poznania, niezbędnymi dla realizacji projektu  
pn. „Integracja węzłów na północnej obwodnicy towarowej m. Poznania z miejskim transportem 
zbiorowym - dokumentacja” w zakresie budowy węzła przesiadkowego przy przystanku 
pasażerskim Poznań Suchy Las wraz z likwidacją kolizyjnego przejazdu drogowego przez linie 
kolejowe w ciągu ul. Sucholeskiej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych  
na rok 2025. 

6. Przyjęcie oświadczenia w sprawie utrzymania najniższych stawek podatku od środków 
transportowych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości z tytułu realizacji nowych 
inwestycji. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi  
z dochodów własnych, niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z poczekalni dworców kolejowych 
w Złotnikach oraz w Golęczewie. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji dotychczasowej aglomeracji 
Chludowo oraz wyznaczenia nowej aglomeracji Chludowo. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie gminy  
Suchy Las. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ronda w Biedrusku. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu osiedla Złotniki – Osiedle. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Suchy Las na rok 2024. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2024-2050. 
16. Zmiana planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024. 
17. Informacja Wójta Gminy Suchy Las o zgłoszonych roszczeniach i wydanych decyzjach w trybie 

ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 
18. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu 

Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady, Radnych Powiatowych. 
19. Interpelacje i zapytania Radnych. 
20. Wolne głosy i wnioski. 
21. Zamknięcie sesji. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że otrzymała prośbę 
od mieszkańców, którzy oglądają sesje Rady Gminy, aby Wójt Gminy stawiał bliżej mikrofon podczas 
wypowiedzi, ponieważ słabo je słychać. Poprosiła również wszystkich Radnych, aby podczas 
wypowiedzi, mówili do mikrofonu. 
 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr IV/24 z dnia 29 sierpnia 2024 r. (00:09:54 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy Radni mają uwagi 
do protokołu. (Nie było uwag). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr IV/24 z dnia 29 sierpnia 2024 r. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Protokół z sesji Rady Gminy Suchy Las nr IV/24 z dnia 29 sierpnia 2024 r został przyjęty. 

Ad. 4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia zadania publicznego w zakresie 
zarządzania drogą powiatową - nr 2431P - ul. Sucholeską w m. Suchy Las oraz odcinkami dróg 
publicznych, w szczególności ul. „Nowa Obornicka”, ul. Szymanowskiego, ul. Biskupińska, 
położonymi w granicach administracyjnych m. Poznania, niezbędnymi dla realizacji projektu  
pn. „Integracja węzłów na północnej obwodnicy towarowej m. Poznania z miejskim transportem 
zbiorowym - dokumentacja” w zakresie budowy węzła przesiadkowego przy przystanku 



pasażerskim Poznań Suchy Las wraz z likwidacją kolizyjnego przejazdu drogowego przez linie 
kolejowe w ciągu ul. Sucholeskiej (00:10:47 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 
Komunalnych Radnego Kacpra Czaczyka.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radny 
Kacper Czaczyk przekazał, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia zadania publicznego  
w zakresie zarządzania drogą powiatową - nr 2431P - ul. Sucholeską w m. Suchy Las oraz odcinkami 
dróg publicznych, w szczególności ul. „Nowa Obornicka”, ul. Szymanowskiego, ul. Biskupińska, 
położonymi w granicach administracyjnych m. Poznania, niezbędnymi dla realizacji projektu  
pn. „Integracja węzłów na północnej obwodnicy towarowej m. Poznania z miejskim transportem 
zbiorowym - dokumentacja” w zakresie budowy węzła przesiadkowego przy przystanku 
pasażerskim Poznań Suchy Las wraz z likwidacją kolizyjnego przejazdu drogowego przez linie 
kolejowe w ciągu ul. Sucholeskiej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VII/71/24 została podjęta. 
 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych  
na rok 2025 (00:13:00 *). 
 

Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska zgłosiła w imieniu Wójta Gminy autopoprawkę, polegającą 
na ustaleniu niższych niż wcześniej zaproponowano stawek w podatku od środków transportowych 
dla następujących kategorii pojazdów - autobusy od dwudziestu dwóch miejsc – 600, 00 zł.  
oraz pojazdy hybrydowe 500,00 zł. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że Radni rozmawiali 
na temat tej uchwały na Komisji (obecna była kierownik Wydziału Podatków i opłat Lokalnych  
Bożena Rudzka) i padło tam pytanie, czy obniżamy stawki do poziomu innych gmin, które znalazły 
się w opracowaniu przedstawionym przez spółkę LARG. Poprosiła Wójta Gminy o wyjaśnienia 
dotyczące zgłoszenia autopoprawki. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera wyjaśnił, że autopoprawka jest zbieżna  
z rekomendacjami, które zawarte są w raporcie przygotowanym przez Lokalną Agencję Rozwoju 
Gospodarczego, a powodem jej zgłoszenia było spotkanie (po Komisji) z grupą przedsiębiorców 
działającą na terenie Gminy Suchy Las, z rozproszoną rejestracją na terenie powiatu poznańskiego 
(rejestracja dotyczy autobusów). Gmina rozmawia z tymi przedsiębiorcami, żeby przeprowadzili 
proces przerejestrowywania tych autobusów do Gminy Suchy Las. W Poznaniu, Swarzędzu, 
Murowanej Goślinie, Suchym Lesie i jeszcze w jednej z gmin stawki są identyczne. Chcemy 
przedstawić lepszą propozycję. Akurat w przypadku autobusów, mamy możliwość bardziej 
elastycznego podejścia do stawek minimalnych niż w przypadku ciągników i naczep, gdzie stawka 



minimalna jest stawką minimalną określoną w załącznikach, w Rozporządzeniu Ministra Finansów. 
W przypadku autobusów możemy te stawki kreować w sposób dowolny. Analizowaliśmy  
jak to wygląda nie tylko w gminach na terenie powiatu poznańskiego czy metropolii poznańskiej, 
ale również w kraju. Stawki są przez samorządy bardzo różnie ustanawiane. Oczywiście to musi  
być racjonalne, musi podlegać analizie, jeżeli chodzi o symulację wpływów z tego podatku. 
Uważamy, że długofalowo, przy powodzeniu operacji przerejestrowania dużej ilości autobusów, 
będzie się to naszej gminie po prostu opłacało. Stąd propozycja zdywersyfikowania tej stawki  
w stosunku do stawek minimalnych przyjętych w gminach, o których wspomniałem. Będziemy się 
wyróżniali niższą stawką niż stawki w tych gminach, o których wspomniałem i to było przesłanką, 
zgłoszenia autopoprawki.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zasugerowała, że nie chodzi 
zatem o nowych przedsiębiorców, którzy u nas zafunkcjonowali na rynku, tylko o przedsiębiorców, 
którzy już u nas funkcjonują, a których nie wzięliśmy wcześniej pod uwagę. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera wyjaśnił, że nie można tak jednoznacznie tego określać, 
ponieważ mamy przedsiębiorców, którzy na naszym terenie działają wiele lat, ale swoją działalność 
pomimo tego, że działają na naszym terenie, mają zarejestrowaną w innych gminach. Mamy  
do czynienia z sytuacją, w której pojazdy, którymi dysponują ci przedsiębiorcy (autobusy)  
są porejestrowane w innych gminach (w Poznaniu i w Tarnowie Podgórnym). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dopytywała, czy znaczy to,  
że ci przedsiębiorcy nigdy wcześniej takiej propozycji (przejścia do nas) nie dostali i nie było prób 
negocjowania tej stawki, żeby było to opłacalne dla nas i dla nich. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że z przedsiębiorcą tym mieliśmy kontakt kilka 
razy, natomiast nie wchodząc też głęboko jakby w rozważania, które dotyczą samego 
przedsiębiorcy, to często jest to związane np. z urzędami skarbowymi, właściwością terytorialną. 
Jeżeli chodzi o działalność akurat tego przedsiębiorcy, z pewnych powodów wybrał wcześniej  
taką lokalizację i takie miejsce na prowadzenie działalności gospodarczej. Ten przedsiębiorca nadal 
będzie prowadził działalność w tych gminach. Natomiast fakt, że ma również zarejestrowaną  
dla dwóch podmiotów działalność na terenie gminy (naszej), pozwala w sensie formalnym, 
na przerejestrowanie floty na podmioty, które są rejestrowane na terenie Gminy Suchy Las. Mamy 
przygotowane porozumienie i oczekujemy na podjęcie tej uchwały oraz przyjęcie oświadczenia,  
że taki kierunek, taka polityka gminy w tym zakresie będzie utrzymana przez kolejne lata  
(wynika to z rekomendacji zawartych w raporcie spółki LARG). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja opiniowała ten projekt uchwały przed autopoprawką (6 głosów za i 1głos 
wstrzymujący), ale teraz (po autopoprawce) to Radni muszą zadecydować. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie przyjęcia autopoprawki Wójta Gminy. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka 
została przyjęta. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, ile do tej pory mieliśmy 
autobusów, które były zarejestrowane w naszej gminie wg tych wyższych stawek. Czy została 
przeprowadzona symulacja - ile nowych autobusów może się pojawić i czy przy obniżeniu stawek, 
będzie to opłacalna zmiana dla gminy. Poprosiła o odpowiedź Wójta Gminy. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera wyjaśnił, że gdybyśmy spojrzeli na aktualny wolumen 
autobusów, który w tej chwili jest w bazie podatkowej, dla tych typów autobusów (dwa rodzaje 
objęte autopoprawką), to różnica wynosi 40 200,00 zł. (mniej wpływów). Zarejestrowanie  
tych autobusów przy niższej stawce, powinno przynieść wzrost wpływów o około 120 000,00 zł.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na rok 2025. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VII/72/24 została podjęta. 
 

Ad. 6. Przyjęcie oświadczenia w sprawie utrzymania najniższych stawek podatku od środków 
transportowych (00:24:33 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska odczytała oświadczenie:  
„Na podstawie §6 ust. 2 pkt 3 regulaminu Rady Gminy Suchy Las stanowiącego załącznik numer 5 
do statutu Gminy Suchy Las, przyjętego uchwałą numer, LIX/568/18 Rady Gminy Suchy Las  
z dnia 18 października 2018 roku w sprawie uchwalenia statutu Rady Gminy Suchy Las, Rada Gminy 
Suchy Las przyjmuje następujące oświadczenie - Rada Gminy Suchy Las deklaruje zamiar 
utrzymania najniższych stawek podatku od środków transportowych, o których mowa w art. 10  
w związku z art. 12b ust. 4 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 roku o podatkach i opłatach lokalnych 
przez kolejne 4 lata, to jest w okresie 2026-2029, aktualizując je zgodnie z corocznym 
obwieszczeniem Ministra Finansów w sprawie stawek minimalnych podatku od środków 
transportowych”. Następnie dodała, że nigdy wcześniej nie było takiej sytuacji, żeby Radni  
gminy czy też cała Rada Gminy, kompleksowo nie podjęła takiego takiej uchwały o najniższych 
środkach transportowych. Więc zastanawia nas, dlaczego akurat w tym roku przyjmujemy  
takie oświadczenie, deklarując utrzymanie tych środków. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera wyjaśnił, że Rada Gminy Suchy Las przyjmowała  
takie oświadczenie kiedyś. To oświadczenie jest wynikiem rosnącej konkurencji na rynku 
samorządowym, jeżeli tak to można powiedzieć. Wspomniał o tym, że kilka gmin na terenie 
naszego powiatu, podjęło stosowne uchwały o najniższych stawkach od środków transportowych, 
niektóre gminy nawet powołały spółki, bardzo podobne do naszej spółki, która działa  
już kilkanaście lat. Te gminy starając się wzmocnić przekaz kierowany do firm transportowych i firm 
leasingowych, podejmują takie uchwały czy oświadczenia o trwałości decyzji. Czy to wpływa 



ostatecznie na decyzje podejmowane przez zarządy tych firm, tego oczywiście nie wiemy. 
Natomiast w raporcie, który państwo otrzymaliście, jest to jedna z rekomendacji, ponieważ 
wspólnie uznaliśmy, że dołączenie takiego stanowiska Rady Gminy na początku kadencji,  
może mieć wymiar „pieczęci”, która będzie decydowała o podjęciu decyzji o rejestrowaniu 
pojazdów w Suchym Lesie, a nie w innej gminie. Mówiąc kolokwialnie, nic nas to nie kosztuje. 
Nasza deklaracja, może być odczytana pozytywnie, a może nawet być to decydująca w przypadku, 
gdyby ktoś chciał to przeanalizować i ocenić (w tamtym samorządzie mają takie oświadczenie,  
a Suchy Las nie ma, więc może lepiej wybrać inny samorząd). Wójt Gminy przypomniał, 
że politykę najniższego podatku stosujemy od 17 lat. Myślę, że dla wielu przedsiębiorców  
z tej branży, Gmina Suchy Las pewnie kojarzy się z tymi najniższymi w kraju podatkami od środków 
transportowych. Ma to swój wymiar budżetowy. Od wielu lat jest to bardzo poważna pozycja  
w dochodach budżetowych naszej gminy. Od kilku lat mamy też świadomość, że o tego podatnika, 
partnera trzeba walczyć. Nie można siedzieć z założonymi rękami i czekać aż on przyjdzie sam. 
Trzeba wychodzić naprzeciw przedsiębiorcom, którzy dysponują dużymi flotami, dużą ilością 
środków transportowych, które są opodatkowane, bo to po prostu nam się opłaca. Więc dlaczego 
nie podjąć takiego oświadczenia, które będzie wykorzystywane konstruktywnie i pozytywnie  
dla Gminy Suchy Las. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że tak jak Wójt Gminy 
wspomniał, jesteśmy pionierami, zawsze mieliśmy najniższe stawki, więc firma, która się decyduje 
na współpracę z Gminą Suchy Las, ma tego świadomość i jest w stanie to sprawdzić. Dodała,  
że zgadza się z tym, że jest to duża kwota po stronie dochodowej, ale również spory wydatek  
dla spółki. 
Radna Joanna Radzięda zapytała, czy to oświadczenie, które podobno kiedyś było już podjęte, 
przypadkiem nie obowiązuje nadal, czy obowiązywało przez określony czas, czy ówczesna Rada 
Gminy zdeklarowała, że zawsze będą najniższe stawki. Dlaczego spółka (zakładając, że to spółka  
jest autorem oświadczenia) nie dostarczyła tego oświadczenia, dlaczego nie dotarło ono razem  
z materiałami na sesję, tylko jest „wrzutką” Skoro to jest tak istotna sprawa, dlaczego nie zadbano  
o to, żeby zostało dostarczone na czas i przekazane Radnym razem z pozostałymi dokumentami. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera oznajmił, że w jego ocenie, oświadczenie dotarło na czas. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska słusznie zauważyła, że w porządku 
obrad oświadczenie było, stwierdziła fakt braku tego oświadczenia w materiałach, ale propozycja 
pojawiła się w porządku obrad, a to, że będzie to zgłoszone, zostało w pewnym sensie uzgodnione  
(zgłoszenie miało nastąpić, gdy oświadczenie będzie gotowe do rozesłania i tak się stało). 
Odpowiadając na pierwsze pytanie, Wójt Gminy nie potrafił powiedzieć czy to było 12 czy 14 lat 
temu. Dodał, że jego zdaniem, dla każdego przedsiębiorcy tego typu oświadczenie jest istotne. 
Chcąc wychodzić do przedsiębiorców z aktualnymi materiałami i stawkami podatkowymi 
obowiązującymi na 2025 rok, nie chcemy posługiwać się oświadczeniem z roku 2012 czy 2013. 
Dzisiejsze oświadczenie można zatem potraktować jako aktualizację stanowiska, które Rada Gminy 
Suchy Las zajęła kilka lat temu. 
Pracownik spółki LARG Anna Ohirko przekazała, że oprócz tego co powiedział Wójt Gminy, bardzo 
dużo gmin wprowadza obecnie najniższe stawki od środków transportowych, nie wszystkie  
są tak wytrwałe jak Gmina Suchy Las, niektóre wprowadzają najniższe stawki na rok. Dodała,  
że w ostatnim czasie, pojawiło się wiele publikacji w czasopismach branżowych ostrzegających 
przed taką pułapką na nowych przedsiębiorców, nowych podatników. Wiemy, że przeniesienie  
czy zarejestrowanie oddziału spółki, przeniesienie floty, wiąże się z bardzo dużą ilością 
dokumentów i zabiegów, dlatego rekomendowaliśmy przyjęcie tego oświadczenia, ze względu  
na te ostrzeżenia w pismach branżowych. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie przyjęcia oświadczenia w sprawie utrzymania najniższych stawek podatku od środków 
transportowych. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że oświadczenie 
zostało przyjęte. 
 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości z tytułu realizacji nowych 
inwestycji (00:37:08 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości z tytułu realizacji 
nowych inwestycji. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VII/73/24 została podjęta. 
 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi  
z dochodów własnych, niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi (00:38:48 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi  
z dochodów własnych, niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 



➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VII/74/24 została podjęta. 
 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z poczekalni dworców kolejowych 
w Złotnikach oraz w Golęczewie (00:39:52 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 
Komunalnych Radnego Kacpra Czaczyka.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radny 
Kacper Czaczyk przekazał, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie. 
Dodał, że mieszkańcy wnioskowali o to, aby godziny zostały wydłużone i w trakcie Komisji kierownik 
Referatu Komunalnego poinformował, że godziny są w tym momencie uzależnione od pracy Straży 
Gminnej i konieczne jest przyjęcie regulaminu jak najszybciej, gdyż nie ma w tym momencie 
żadnego regulaminu. Ale jak się uda się mu znaleźć kogoś, kto będzie w stanie wcześniej otwierać 
poczekalnię, wtedy te godziny zostaną wydłużone. 
Sołtys Wsi Golęczewo Katarzyna Kachel zapytała, czy jeśli osoba się znajdzie, to od kiedy będzie 
możliwość wcześniejszego udostępniania poczekalni. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radny 
Kacper Czaczyk przekazał, na Komisji przekazano informację, że jeżeli znajdzie się osoba  
chętna do otwierania, to istnieje możliwość zmiany godzin otwierania poczekalni bez ingerencji  
w projekt uchwały, natomiast na ten moment musimy go przyjąć z uwagi na brak regulaminu.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyjaśniła, że godziny otwarcia 
obu poczekalni musza być ujednolicone. Jeden i drugi dworzec musi być otwarty dokładnie  
w tych samych godzinach, więc żeby podpisać umowy, muszą się zgłosić osoby otwierające 
poczekalnie w obu miejscach. Informacją o godzinach otwarcia poczekalni, która nie znajduje się  
w regulaminie korzystania z poczekalni, będzie wywieszona na kartce na drzwiach. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok wyjaśniła, że istnieje możliwość wcześniejszego 
otwierania poczekalni, ale w regulaminie, musi być spójność w zakresie obu poczekalni.  
Chociaż z punktu widzenia mieszkańców możliwość z wcześniejszego korzystania z poczekalni  
w jednym i w drugim miejscu, jest jak najbardziej pożądana, to niekoniecznie w obu miejscach 
muszą się znaleźć osoby do wcześniejszego otwierania. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dopytywała, czy możemy 
otwierać jedną poczekalnię o godz. 5.30, a drugą o godz. 6.30. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok wyjaśniła, że Jeśli znajdziemy osobę otwierającą 
i dokonamy czynności formalnych, czyli podpisania umowy.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dodała, że przyjęcie regulaminu 
korzystania z poczekalni jest konieczne, ponieważ nie posiadamy aktualnie obowiązującego 
regulaminu. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z poczekalni dworców kolejowych w Złotnikach  
oraz w Golęczewie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 1: Joanna Radzięda. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VII/75/24 została podjęta. 
 

Ad. 10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji dotychczasowej aglomeracji 
Chludowo oraz wyznaczenia nowej aglomeracji Chludowo (00:45:07 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 
Komunalnych Radnego Kacpra Czaczyka.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radny 
Kacper Czaczyk przekazał, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji dotychczasowej aglomeracji 
Chludowo oraz wyznaczenia nowej aglomeracji Chludowo. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VII/76/24 została podjęta. 
 

Ad. 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie gminy  
Suchy Las (00:46:11 *). 
 

Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że po uzgodnieniach z Sekretarzem Gminy, 
autopoprawkę do projektu uchwały przedstawi mecenas Katarzyna Augustyniak. 
Mecenas Katarzyna Augustyniak poprosiła Radnych o przyjęcie tej autopoprawki. W ostatniej 
chwili pojawiła się konieczność dokonania zmiany uchwały zmieniającej, wynikająca ze zmian 
przepisów unijnych. Sama autopoprawka i część zmian w uchwale zmieniającej wynika z opinii 
organów uzgadniających jej treść (UOKiK i Minister Rolnictwa). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie przyjęcia autopoprawki Wójta Gminy. 
 



➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka 
została przyjęta. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednomyślnie, pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji  
na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych  
do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie 
gminy Suchy Las. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VII/77/24 została podjęta. 
 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ronda w Biedrusku (00:49:40 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 
Komunalnych Radnego Kacpra Czaczyka.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radny 
Kacper Czaczyk przekazał, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie nadania nazwy ronda w Biedrusku. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VII/78/24 została podjęta. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak w imieniu mieszkańców 
Biedruska, podziękował Radnym za głosowanie. Następnie poinformował, że 14 dni od ogłoszenia 
w dzienniku urzędowym, rondo przy wjeździe do Biedruska, będzie nosiło nazwę Rondo Pokoju.  
 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu osiedla Złotniki – Osiedle (00:51:19 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych,  
Radną Joannę Radziędę.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda 
przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski poinformował, że w połowie września 
odbyło się zebranie mieszkańców, na którym złożył wniosek o poszerzenie składu zarządu osiedla  
do 8 osób (aktualnie jest 5 osób). Złotniki - Osiedle to jedno z najbardziej dynamicznie 
rozwijających się osiedli w gminie. Kiedy ustanawiany był statut, który nie był przez lata zmieniany, 
osiedle liczyło kilkaset osób. W tej chwili osiedle liczy ok 2200-2300 mieszkańców. Nie wszyscy  
są oczywiście zameldowani, ale coraz więcej osób się melduje, a skład zarządu w sensie ilościowym 
pozostał niezmieniony. Osoby, które deklarują chęć pracy w zarządzie, muszą coraz więcej trudu  
i własnego czasu poświęcać na to, żeby to osiedle się rozwijało. Dlatego mieszkańcy postanowili 
poszerzyć o kilka osób skład zarządu. Wiele osób deklaruje chęć pracy w zarządzie i pomimo  
tego, że cały czas na rzecz osiedla pracują, to ze względów oczywistych nie mogą głosować,  
nie mogą stanowić o przyszłości tego osiedla, ponieważ formalnie zabrakło dla nich miejsca  
w zarządzie. Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski zaapelował do Radnych, 
żeby zatwierdzili proponowaną zmianę statutu osiedla.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zapytał, czy planowane  
są wybory uzupełniające, bo w projekcie uchwały widniej zapis, że zarząd osiedla liczy od pięciu  
do ośmiu członków, czyli na chwilę obecną i na dzień obowiązywania nowej uchwały, ta ilość będzie 
prawidłowa.  
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski poinformował, że przeprowadzenie 
takich wyborów planowane jest w najbliższym czasie. W porozumieniu z Wójtem Gminy  
i Sekretarzem Gminy ustalono, że muszą zaistnieć przesłanki formalne, statutowe do tego,  
żeby zwołać zebranie mieszkańców. Dodał, że zmiany w jego przekonaniu są niezbędne i wyraził 
nadzieję, że w najbliższym czasie nastąpią. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany statutu osiedla Złotniki – Osiedle. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VII/79/24 została podjęta. 



Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Suchy Las na rok 2024 
(00:56:13 *). 
 

Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że wypowiedzią obejmie dwa projekty uchwał, 
ponieważ one są ze sobą ściśle związane. Zmiana budżetu polega na wprowadzeniu kwoty  
4 400 000,00 zł na rzecz wpłat na fundusz policji (o uzasadnienie poprosiła Wójta Gminy). 
Następnie poinformowała, że w tym roku mieliśmy zaplanowane zgodnie z WPF i z porozumieniem 
z policją kwotę 600 000,00 zł, czyli łącznie w tym roku wnioskujemy o przekazanie policji kwoty  
5 000 000,00 zł. Jeżeli chodzi o Wieloletnią Prognozę Finansową, łączne zwiększenie na nakłady  
jest o 700 000,00 zł dlatego, że mieliśmy w WPF zaplanowaną kwotę 4 300 000,00 zł. W roku 2023 
nie przekazaliśmy pieniędzy, tak samo jak nie przekazaliśmy tej kwoty 600 000,00 zł. Zaplanowana 
kwota 2 300 000,00 zł na rok 2025, została zdjęta z limitu wydatków w przyszłym roku. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że Pani Skarbnik powiedziała o cyfrach  
i procedurze, ale trzeba powiedzieć kilka słów na temat powodów tego wniosku,  
który jest wynikiem wczorajszego wystąpienia Komendy Wojewódzkiej Policji w Poznaniu  
w tej sprawie. Wójt Gminy poinformował, że w zeszłym roku została przekazana w formie 
darowizny działka gminna pod budowę nowego komisariatu w Suchym Lesie, u zbiegu ulic 
Poziomkowej i Stefańskiego. Została przekazana do Skarbu Państwa i uwarunkowana zakończeniem 
budowy komisariatu policji. Do tej pory nierozpatrywany przez policję wariant (nabycie gotowego 
budynku), stał się faktem i zdecydowano o możliwości wprowadzenia takiego rozwiązania. 
Wytypowano taki budynek w Suchym Lesie, odbyła się wizja lokalna, w której gmina  
nie uczestniczyła. Prawdopodobnie badano nieruchomość pod kątem możliwości wykorzystywania 
budynku na potrzeby policji i uznano, że taka możliwość istnieje. Dodatkowym argumentem,  
który spowodował to przyspieszenie działań jest fakt, że Komenda Główna Policji w Warszawie  
z tegorocznych środków, które pozostały komendantowi głównemu, może przekazać kwotę  
4 000 000,00 zł na zakup takiej nieruchomości, ale pod warunkiem, że to będzie ten rok (środki 
budżetowe wydawane po to, żeby nie przepadły). W związku z tym, że nasza pomoc dla Głównego 
Funduszu Policji, w tym Solidarnościowego Funduszu Policji, na który wpłacane są tego typu środki, 
zakładał nie tylko przekazanie nieruchomości, ale także nasz udział w finansowaniu tej inwestycji, 
obok udziału starosty poznańskiego, komendy wojewódzkiej i komendy głównej. Uznajemy,  
że takie rozwiązanie jest możliwe, gdyż jesteśmy zainteresowani, żeby na terenie Gminy Suchy Las 
był duży, nowoczesny, sprawnie działający komisariat, dlatego zaproponowaliśmy to rozwiązanie 
Radzie Gminy. Działka, która miała zostać przekazana, w takiej sytuacji musi w przypadku przesłania 
pieniędzy do funduszu policyjnego wrócić do gminy i w przyszłym roku wejdzie do puli 
sprzedażowej, czyli będzie nieruchomością, która będzie przeznaczona do zbycia w trybie 
przetargowym i zasili budżet gminy, mam nadzieję pokaźną kwotą.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, w którym miejscu 
znajdować się będzie nowy komisariat policji. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że jest to nieruchomość na narożniku ulic 
Klonowej i Wierzbowej. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że Radni zostali 
zaskoczeni tym pismem oraz kwotami. Zgodziła się z tym co powiedziała Pani Skarbnik,  
że mieliśmy zabezpieczone kwoty w budżecie, które nie zostały wykorzystane, co nie zmienia faktu, 
że będzie nas to kosztowało 5 000 000,00 zł w tym roku i 2 000 000,00 zł w przyszłym roku,  
czyli razem 7 000 000,00 zł. Zapytała czy była szacowana wartość tych trzech działek,  
które na podstawie porozumienia przekazaliśmy dla policji. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że policja występuje o dwie kwoty, o kwotę  
na zakup nieruchomości i w drugiej części o kwotę na remont. O tej drugiej części nie rozmawiamy, 



bo uważamy, że jest zdecydowanie za wcześnie, żebyśmy dzisiaj rozmawiali o kosztach remontu. 
Jest operat szacunkowy dotyczący nieruchomości wykonany dla Komendy Głównej, przez Komendę 
Wojewódzką, natomiast nie ma żadnego operatu, żadnej analizy dotyczących tego, jakie będą 
koszty wykonania remontu adaptacyjnego. Wójt Gminy zwrócił uwagę, że do „gry” nie wszedł 
jeszcze starosta powiatu poznańskiego, który miał środki, które ostatecznie zostały skierowane  
na centralne laboratorium kryminalistyczne. Policja nie wykorzystała pierwszej transzy,  
którą my jako gmina zabezpieczyliśmy w zeszłym roku na ten rok. Dodał, że w piśmie podana  
jest też ta druga kwota, wyrażając jednocześnie przekonanie, że jest kwotą przymiarkową,  
która nie jest poparta żadnymi dokładnymi analizami, potrzebami związanymi z remontem  
i wyposażeniem.  Wartość nieruchomości przekazanej policji, jest aktualnie zdecydowanie wyższa 
niż wartość z operatu, który był sporządzony przed darowizną na rzecz Skarbu Państwa.  
W październiku 2023 roku nieruchomość została wyceniona na ok. 1,8 mln zł. Jej powierzchnia 
wynosi ok 3000m2. Dzisiaj wartość tej nieruchomości oscyluje wokół 2,2-2,3 mln zł., ale przetarg 
może przynieść jeszcze korzystniejsze rozwiązanie.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że pozwoliła sobie 
wykonać telefon do starosty w tej sprawie. Intencje starosty idą w kierunku dofinansowania, 
natomiast teraz trudno mu było mówić o konkretnej kwocie. Zapewnił jednak, że będzie 
intensywnie rozmawiać z radnymi powiatowymi i postarają się jakąś kwotę w swoim budżecie 
wyasygnować na ten komisariat policji. 
Radna Sylwia Sawińska zapytała, czy jest szansa, żeby to przedyskutować na komisji, dlaczego 
wprowadzono to do porządku obrad wrzutką, a także o to, czy nie mamy już czasu na to,  
żeby 16 grudnia o tym porozmawiać na sesji. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że jego zdaniem sprawa i kwotowo  
i merytorycznie jest sprawą poważną i dobrze by było, gdyby był czas porozmawiać o tym, zaprosić 
policję, porozmawiać o tym, jak to będzie urządzone. Natomiast biorąc pod uwagę informację  
o tym, że to są pieniądze, które są z komendy głównej, które muszą być wydane do końca roku,  
to sesja 16 grudnia okazuje się terminowo problematyczna. To nie jest nasze zadanie własne.  
Póki co komisariat jest jaki jest, ale jest. Wójt Gminy zwrócił uwagę, że jest to kwestia 
przygotowania. Policja musi najpierw nam zwrócić nieruchomość, a potem my im dajemy 
pieniądze, żeby komuś w Warszawie nie przyszło do głowy, że można ją sprzedać i sfinansować  
w ten sposób remont. Wyprzedzająco musimy tak ustawić kolejność, że oni nam zwracają 
nieruchomość w pierwszej kolejności. Przekazuję informację, że nie przygotowywalibyśmy  
tej uchwały, gdyby nie informacje, że jest to pilna sprawa. 
Radna Powiatowa Anna Ankiewicz poinformowała, że na dzisiejszym spotkaniu, starosta 
potwierdził chęć partycypowania. W budżecie na rok 2025 są już pieniądze przeznaczone  
dla policji. W projekcie jest kwota 800 000,00 zł., ale będzie wniosek o zwiększenie tych środków.  
Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że żałuje, że na komisji nie można było o tym porozmawiać. 
Wyraził obawę, że ten ruch finansowy, teoretycznie wygląda na korzystniejszy dla nas,  
bo nie będziemy zobowiązani do większych nakładów. Działka będąca przedmiotem darowizny  
dla policji mogłaby się okazać skarbonką bez dna. Przekazał, że nie mamy szansy i czasu 
porozmawiać na temat projektu modernizacji nieruchomości na ulicy Wierzbowej 7, nie wiemy  
w jakim kierunku to pójdzie, nie wiemy jaka będzie ostateczna kwota przekazana przez starostę. 
Wyraził obawę, że Rada Gminy będzie postawiona pod ścianą i będzie musiała kolejne uchwały 
podejmować, żeby tę inwestycję podtrzymać. 
Radna Powiatowa Anna Ankiewicz wyjaśniła, że starosta powiedział, że przekaże środki komendzie 
wojewódzkiej policji, a nie gminie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła przerwę. 
 



Przerwa (01:16:11 *) 
Wznowienie obrad (01:20:35 *) 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała Skarbnika Gminy  
o pokrycie tych kosztów w budżecie 2024. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że jako źródło finansowania, Wójt Gminy 
proponuje dowolne środki z roku 2023. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Suchy Las na rok 2024. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 7: Wiesława Prycińska, Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VII/80/24 została podjęta. 
 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2024-2050 (01:23:22 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyjaśniła, że ta uchwała  
jest konsekwencją zmian wprowadzonych w uchwale budżetowej i zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2024-2050. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 7: Wiesława Prycińska, Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VII/81/24 została podjęta. 
 

Ad. 16. Zmiana planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024 (01:24:25 *). 
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że członkowie Komisji 
Rewizyjnej, na kolejnych posiedzeniach dyskutowali na temat bieżącego planu pracy. Zabrakło 
czasu na realizację pomysłu z poprzedniej kadencji (kontrola Wydziału Nieruchomości i Planowania 
Przestrzennego), ale kontrola planowana jest w roku przyszłym. Aktualnie Komisja skupiła się  
na kontroli spółki gminnej ZGK. W związku z tym zaproponowano znowelizowany plan pracy 
Komisji. 
 
 
 
 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie zmiany planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że zmiana planu 
pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024 została przyjęta. 
 

Ad. 17. Informacja Wójta Gminy Suchy Las o zgłoszonych roszczeniach i wydanych decyzjach w trybie 
ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (01:26:09 *). 
 

Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przeczytał informację o roszczeniach. Na podstawie  
art. 36 ust. 1-3 i ust. 5 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, roszczeniami 
o których mowa w art. 36, 1, 2 i ust. 5 ustawy, są odszkodowania za poniesioną rzeczywistą szkodę 
albo wykup nieruchomości lub jej części w przypadku, jeżeli w związku z uchwaleniem planu 
miejscowego albo jego zmianą, korzystanie z nieruchomości lub jej części lub zgodnie  
z dotychczasowymi przeznaczeniami stały się niemożliwe lub istotnie ograniczone. Realizacja 
powyższych roszczeń może nastąpić zgodnie z art. 36 ust. 2 również w drodze zaoferowania 
właścicielowi lub użytkownikowi wieczystemu nieruchomości zamiennej. Z dniem zawarcia umowy 
roszczenia wygasają. Roszczeniem, o którym mowa w art. 36 ust. 3 jest odszkodowanie równe 
obniżeniu wartości nieruchomości w przypadku, gdy w związku z uchwaleniem miejscowego planu 
albo jego zmianą, wartość nieruchomości uległa obniżeniu, a właściciel albo użytkownik wieczysty 
zbywa tę nieruchomość i nie skorzystał z praw, o których mowa w ust. 1 i 2. Na podstawie art. 36 
ust. 5 w przypadku stwierdzenia nieważności uchwały Rady Gminy w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w części lub całości, odszkodowanie za poniesioną rzeczywistą 
szkodę ustalone jest na podstawie art. 36 ust. 1 pkt 1 i podlega zwrotowi na rzecz gminy. W okresie 
od 17 listopada 2023 do 18 listopada 2024:  
1) zgłoszono dwa roszczenia o odszkodowanie za rzeczywistą szkodę z art. 36 ust. 1 pkt 1,  
ponadto przed Sądem Okręgowym w Poznaniu, Wydziałem Cywilnym tego sądu, toczy się sprawa 
dotycząca zgłoszonego w 2022 roku roszczenia o odszkodowanie za poniesioną szkodę;  
2) zgłoszono jedno roszczenie o wykup części nieruchomości na podstawie art. 36 ust. 1 pkt 2;  
3) nie zgłoszono żadnego roszczenia o odszkodowanie równe obniżeniu wartości nieruchomości  
z art. 36 ust. 3. Nie zarejestrowano też spraw o zwrot odszkodowań na rzecz gminy.  
Nie stwierdzono nieważności żadnego z planów w całości lub w części.  
Informacja o wydanych decyzjach o ustaleniu jednorazowych opłat w związku z uchwaleniem 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego albo jego zmianą na podstawie art. 37 ust. 6 
oraz ust. 7. Zgodnie z art. 36 ust. 4 ustawy, w związku z uchwaleniem miejscowego planu albo jego 
zmianą, wartość nieruchomości wzrosła, a właściciel lub użytkownik wieczysty zbywa  
tę nieruchomość, wójt, burmistrz albo prezydent miasta pobiera jednorazową opłatę ustaloną  
w tym planie, określoną w stosunku procentowym do wzrostu wartości nieruchomości.  
Opłata ta jest dochodem własnym gminy. Wysokość opłaty nie może być wyższa niż 30% wzrostu 
wartości nieruchomości. Art. 37 ust. 6 stanowi, że wójt, burmistrz, prezydent miasta ustala opłatę, 
o której mowa w art. 36 ust. 4 w drodze decyzji, bezzwłocznie po otrzymaniu wypisu z aktu 



notarialnego, o którym mowa w ust. 5, postępowanie wszczynane jest z urzędu. Zgodnie z art. 37 
ust. 7 ustawy, właściciel albo użytkownik wieczysty nieruchomości, której wartość wzrosła  
w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowego planu, przed jej zbyciem może żądać od wójta, 
burmistrza lub prezydenta miasta, ustalenia w drodze decyzji wysokości opłaty, o której mowa  
w art. 36 ust. 4. (żeby wiedział, ile doliczyć do ceny, bo przyjdzie mu zapłacić opłatę). Do naliczenia 
jednorazowej opłaty z tyłu wzrostu wartości nieruchomości spowodowanego uchwaleniem  
lub zmianą miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, niezbędne jest łączne 
spełnienie trzech podstawowych przesłanek:  
1) zmiana lub uchwalenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego oraz określenie 
stawki procentowej i jednorazowej opłaty w tym planie;  
2) zbycie nieruchomości rozumiane zgodnie z art. 4 ustawy w okresie 5 lat od dnia,  
w którym uchwalenie lub zmiana planu miejscowego stały się obowiązujące, czyli od ogłoszenia 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego,  
3) wzrost wartości nieruchomości spowodowany uchwaleniem lub zmianą miejscowego planu 
zagospodarowania.  
Celem ustalenia zasadności wszczęcia postępowania o ustalenie opłaty planistycznej  
w analizowanym okresie, to jest od 17 listopada 2023 do 18 listopada 2024, zweryfikowano 444 
wypisy aktów notarialnych, przesłanych przez notariuszy na podstawie art. 37 ust. 5 ustawy. 
Wszczęto dwa postępowania administracyjne o ustalenie opłaty planistycznej. W rejonie ulicy 
Kochanowskiego i Reja w Złotnikach. W pozostałych sprawach sporządzano notatki służbowe. 
Analiza aktów notarialnych wykazała, że w większości przypadków nie zachodzą przesłanki  
do wszczęcia postępowania i ustalenia opłaty. W wielu przypadkach zbycie następuje po upływie 
pięciu lat od uchwalenia planu lub zbywana nieruchomość była objęta wcześniej miejscowym 
planem i nie nastąpiła zmiana jej przeznaczenia skutkująca wzrostem wartości. Funkcje w nowym  
i poprzednio powiązującym planie, są po prostu jednakowe lub też podstawą zagospodarowania 
nieruchomości była decyzja o warunkach zabudowy. Część umów dotyczy kolejnego zbycia 
nieruchomości w czasie obowiązywania planu, umów warunkowych, umów majątkowych, 
małżeńskich, czy też przeniesienia własności nieruchomości w drodze darowizny,  
które nie stanowią podstawy do wszczęcia postępowania o ustalenie jednorazowej opłaty.  
Wpływy uzyskane na podstawie ostatecznych decyzji o ustaleniu jednorazowej opłaty w okresie  
od 17 listopada 2023 do 18 listopada 2024, wyniosły 40 956,30 zł.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła przerwę w obradach. 
 
Przerwa (01:33:56 *). 
Wznowienie obrad (01:52:08 *). 
 

Ad. 18. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy  
w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady, Radnych 
Powiatowych (01:52:12 *). 
 

► Informacje Wójta Gminy Suchy Las. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok przedstawiła informacje Wójta Gminy. 
 

Informacja z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 
Informacja dotyczy programu Czyste Powietrze. Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska 
informuje, że Zarząd Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w dniu 28 listopada, przyjął uchwałę o wstrzymaniu naboru wniosków o dofinansowanie  
w ramach programu priorytetowego Czyste Powietrze. Tym samym na poziomie technicznym, 



Narodowy Fundusz zamyka czasowo możliwość składania wniosków. Wszystkie wnioski,  
które zgodnie z regulaminem naboru wniosków wpłynęły do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska, w tym przez gminy, operatorów lub w ścieżce bankowej przed czasem wstrzymania 
naboru, zostaną rozpatrzone. Wznowienie przyjmowania wniosków nastąpi po wprowadzeniu 
kompleksowej zmiany programu. 

 
Informacje z referatów i wydziałów. 

• W dniu 7 listopada odbyło się zgromadzenie Związku Międzygminnego Schronisko dla Zwierząt  
w Skałowie. Został wybrany nowy zarząd. Z przyjemnością informuję, że zostałam 
wiceprzewodniczącą tego zarządu. Jednocześnie w imieniu pracowników i dyrektora schroniska, 
zapraszam Radnych do odwiedzenia schroniska. Zachęcam też do zadawania pytań, ponieważ 
ostatnio pojawiło się dużo różnych informacji na temat schroniska. Najlepszym sposobem  
ich weryfikacji są odwiedziny i zobaczenie jak to wygląda w rzeczywistości.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska złożyła Pani Wicewójt gratulacje 
w imieniu Radnych. 

• informacja w związku z zaplanowanymi nasadzeniami wzdłuż ulicy Pagórkowej. Zgodnie z pismem 
nadleśniczego z dnia 22 października 2024 roku, brak jest możliwości nasadzeń ze względu na to, 
że jest to teren wojskowy, zamknięty i takiej zgody nie ma, więc tego zadania zrealizować  
nie możemy, 

• do nadleśnictwa, w związku z otrzymaną od projektantów ekspertyzą, dotyczącą możliwości 
podniesienia zastawki na zalewie, na grobli wykonanej w ramach inwestycji nadleśnictwa  
i uzyskanej informacji o możliwości podniesienia tej zastawki bez szkody i bez konsekwencji 
technicznych, o 15 centymetrów w stosunku do tego, co było do tej pory zaprojektowane  
i zrealizowane, skierowaliśmy pismo do nadleśnictwa, aby takie podniesienie zastawki 
nadleśnictwo wykonało.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zadała pytanie, 
czy jest to podniesienie do wysokości, która nie wymaga zgód  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok odpowiedziała, że jest to podniesienie o tyle,  
o ile umożliwiają to parametry techniczne grobli, która została tam wykonana i zastawki  
Podniesienie o kolejne 10 cm teoretycznie chyba jeszcze byłoby możliwe, ale wymagałoby 
wzmocnień w tej inwestycji, która już została wykonana. Prawo nam pozwala podnieść wyżej,  
ale techniczne możliwości to ograniczają.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dopytywała,  
czy o tych możliwościach technicznych poinformował projektant, który projektował całą 
inwestycję związaną z zastawką. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok potwierdziła i dodała, że dlatego o tę ekspertyzę 
zwróciliśmy się właśnie do tego projektanta. 

• W 2024 roku OSP Golęczewo uzyskało dotację z programu „Orlen - Jesteśmy razem” w wysokości 
60 000,00 zł. OSP Golęczewo jest laureatem tego programu. Ze złożonych ponad dwóch tysięcy 
wniosków z całej Polski. Dzisiaj prezes OSP Golęczewo Piotr Nieużyła wraz z naczelnikiem 
Wojciechem Ancutą uczestniczą w gali organizowanej przez Fundację Orlen w Teatrze Wielkim 
w Warszawie. To dofinansowanie przeznaczone będzie na szkolenie specjalistyczne, związane  
z pożarami wewnętrznymi, pożarami instalacji gazowej oraz gazów znajdujących się w butlach 
oraz poszukiwań na terenach niezurbanizowanych, z wykorzystaniem kamer termowizyjnych. 
Dodatkowo OSP Golęczewo pozyskało środki w wysokości 44 000,00 zł od darczyńcy (osoby 
prywatnej) i zakupiło za te środki drona, 



• modernizacja infrastruktury służącej obronności w Gminie Suchy Las, przez przebudowę ulicy 
Czołgowej w miejscowości Złotniki, nadzór inwestorski. Umowa została podpisana z firmą 
Przedsiębiorstwo Usługowo-Budowlane Camino Mariusz Kluczyk, na kwotę 108 240,00 zł., 

• budowa nowej szkoły w Biedrusku. Został zmieniony termin składania ofert na 15 stycznia 2025 r. 
do godziny 11.00. Wczoraj odbyło się spotkanie online z projektantami celem omówienia 
ostatnich pytań, a właściwie odpowiedzi projektantów na pytania, które zostały zadane 
przez oferentów. Zgodnie z deklaracją projektantów, za tydzień powinniśmy otrzymać znaczną 
część odpowiedzi, a za dwa resztę, oczywiście przy założeniu, że więcej pytań od oferentów 
nie wpłynie, 

• budowa sieci kanalizacji sanitarnej z przyłączami w ulicy Wichrowej w Zielątkowie. Umowa  
jest w trakcie podpisywania, została wysłana do wykonawcy. Przetarg został rozstrzygnięty  
na korzyść firmy Ander 87, na kwotę 1 116 840,00 zł., 

• Chludowo, budowa sieci wodociągowej na odcinku między Biedruszczaną i Chojnicką, w ulicy 
Leśnej, jest po wyborze oferenta. Umowa jest w trakcie podpisywania, została wysłana  
do wykonawcy (Przedsiębiorstwo Budowlano-Inżynieryjne Kaja z Poznania). Umowa na kwotę 
365 257,06 zł. (kwota na wykonanie, bez nadzoru). 

• Rozświetlamy Polskę, dofinansowanie z Polskiego Ładu. Umowa została zawarta z firmą Light On 
na kwotę 940 328,00 zł., 

• Suchy Las Wschód 1, dokumentacja projektowa i Suchy Las Wschód 2, oba postępowania  
są na tym samym etapie, jesteśmy po wyborze projektantów, umowy są w trakcie procedowania, 
zostały wysłane do wykonawcy. W jednym i drugim przypadku mamy tego samego wykonawcę, 
firmę PP MOST z Wargowa. Jedno zadanie w kwocie 575 640,00 zł, drugie zadanie w kwocie 489 
540,00 zł. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zadała pytanie dotyczące 
budowy kanalizacji sanitarnej Suchy Las Wschód – czy pojawiły się jakieś dodatkowe informacje 
ważne dla mieszkańców dotyczące podpisania umowy przez firmę Aquanet. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok przekazała, że ma informację sprzed paru godzin  
ze spółki Aquanet. Po pozytywnym rozstrzygnięciu przez Krajową Izbę Obrachunkową skargi 
złożonej przez drugiego z oferentów, KIO podtrzymała decyzję spółki Aquanet, wyboru 
pierwszego oferenta z najniższą ofertą. Teraz jest weryfikowana dokumentacja zgodnie  
z procedurą zamówień powyżej 20 mln euro i zgodnie z informacją ze spółki Aquanet, 
prawdopodobnie podpisanie umowy nastąpi (jeżeli nie będzie żadnych przesunięć) w tym roku,  
ale realne wejście na budowę w roku przyszłym. Oczywiście zgodnie z procedurą i regulaminem 
przewidujemy działania od rozpoczęcia spotkaniem organizacyjnym, po przekazaniu placu 
budowy jako właściciel terenu, na którym ta inwestycja będzie organizowana. Także tutaj za 
Aquanet jesteśmy w ścisłym kontakcie również w tym zakresie.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zadała pytanie, czy mamy 
harmonogram i czy odbyły się rozmowy dotyczące harmonogramu. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok przekazała, że będzie to możliwe dopiero wtedy,  
umowa zostanie podpisana. Przekaże informację, gdy to nastąpi. Poinformuję również  
o harmonogramie, bo to jest niezwykle istotne, które ulice, w jakiej kolejności będą realizowane. 
Po stronie wykonawcy jest przygotowanie i przeprocedowanie projektu tymczasowej organizacji 
ruchu, bo stała jest w ramach projektu drogowego, natomiast tymczasowa jest jeszcze  
do wykonania przez wykonawcę. Więc to jest ten czas, żeby wykonawca mógł się zorganizować, 
my żebyśmy mogli z nim poczynić pewne ustalenia (jako współuczestnik postępowania).  
To jest dobry czas, żeby wszystkie sprawy organizacyjne sobie omówić.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dopytywała, czy realnie można 
liczyć na rozpoczęcie prac z początkiem wiosny (marzec). 



Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok przekazała, że to jest dobra prognoza, biorąc pod uwagę 
warunki pogodowe, które mogą być różne w okresie styczeń -luty. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dopytywała, czy pierwszy  
i drugi etap projektu drogowego trwa 18 miesięcy. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok przekazała, że to 24 miesiące. Wiedząc, że robi to jedna 
firma, to mamy dokładnie ten sam czas rozpoczęcia i zakończenia projektu.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dopytywała, czy to jest jakieś 
większe biuro projektowe. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok przekazała, że mieliśmy pewne zastrzeżenia, ale zostały 
one w sposób formalny rozwiane przez biuro projektowe, w związku z tym postępowanie 
przetargowe musiało zostać pozytywnie rozstrzygnięte na ich korzyść. Wszystkie dokumenty 
zostały prawidłowo przedłożone w odpowiedniej formie przez projektantów. 

• Złotkowo, budowa chodnika Lipowa - stacja PKM. Jesteśmy na podobnym etapie jak poprzednie 
inwestycje. Wybrany wykonawca firma Anmak. Umowa jest w trakcie podpisywania, została 
wysłana do wykonawcy, jak tylko wykonawca ją zwróci, zaczynamy realizację, 

• Golęczewo, zwiększenie terenów zielonych, park sensoryczny, zadanie z dofinansowaniem 
zewnętrznym. Zgłosił się tylko jeden oferent, wczorajsza wizyta w terenie pokazała,  
że zadanie jest prawie wykonane. W zakresie nasadzeń i obszaru związanego z dofinansowaniem, 
jest już wszystko zrealizowane. Zostały prace związane z układaniem masy bitumicznej. W związku 
z tym nie ma zagrożenia z realizacją i terminowością realizacji tego zadania. Chciałabym 
podziękować i pogratulować współpracy Referatom Zamówień Publicznych i Komunalnemu,  
przeprocedowania w tak krótkim czasie umowy na dofinansowanie i realizacji. Firma pracowała 
również w dni wolne, 

• Chludowo, parking przy kościele, jest wybrany wykonawca, firma Bimex z Rogoźna, kwota  
657 286,82 zł. (bez nadzoru). Procedowanie umowy, która została wysłana do wykonawcy.  
Jak tylko wykonawca podpisze umowę, robimy przekazanie placu budowy, wykonawca zaczyna 
wycinkę, żeby zdążyć przed kolejnym okresem lęgowym, a prace budowlane zacząć się  
w dogodnym pogodowo terminie wczesnowiosennym,  

• Jelonek, budowa chodnika między przystankiem autobusowym na Sosnowej, a ulicą Jodłową,  
z przejściem dla pieszych. Nastąpiło otwarcie ofert, są cztery oferty, bardzo rozbieżne,  
trwa ich badanie. Najniższa to jest 76 309,20 zł, a najwyższa 319 800,00 zł, 

• Chludowo, budowa kanalizacji od ulicy Czereśniowej w kierunku cmentarza, z odtworzeniem 
nawierzchni. Otworzono oferty, trwa badanie dokumentów. Mamy 3 oferty. Najniższa kwota  
495 967,00 zł, najwyższa 607 328,74 zł.,  

• Suchy Las Wschód, projekt przebudowy ulicy Leśnej oraz ścieżki pieszo-rowerowej  
wraz z wydzielonym pasem zieleni. Jesteśmy po otwarciu ofert. Trwa badanie i ocena tych ofert. 
Są dwie oferty. Najniższa za kwotę 296 000,00 zł.,  

• w przygotowaniu jest dokumentacja na zbiornik przy ulicy Młodzieżowej, w ramach programu ZIT, 

• sprzątanie szkół jako kolejne postępowanie,  

• dowóz dzieci w trybie in-house, 

• wywóz śmieci, 

• konserwacja zbiornika Balaton, jest w przygotowaniu dokumentacja przetargowa, zgodnie  
z planem chcemy w tym roku ogłosić postępowanie, a zacząć realizację z końcem wiosny,  

• Złotkowo, projekt budowy kanalizacji sanitarnej i sieci wodociągowej w rejonie ulicy Rodowej. 
Zgodnie z deklaracją i informacją od projektanta, do końca miesiąca powinniśmy uzyskać 
pozwolenie na budowę, 



• Osiedle Grzybowe, brakujący odcinek drogi rowerowej między odnogami Ptasiego Zaułka.  
Jest podpisana umowa z projektantem. Termin realizacji 6 miesięcy na wykonanie projektu, 

• Złotniki, projekt kanalizacji sanitarnej wzdłuż ulicy Obornickiej, na odcinku od ulicy Radosnej  
do ulicy Łagiewnickiej, brakujący odcinek. Jest aneks terminowy do 15 grudnia podpisany  
z projektantem. Realizację planujemy procedować razem z projektem ścieżki rowerowej,  
żeby dwóch wykonawców sobie nie wchodziło na teren budowy,  

• Suchy Las, Jelonek, Złotniki, ścieżka rowerowa wzdłuż ulicy Obornickiej. Etap pierwszy  
jest w trakcie realizacji, etap drugi jest w trakcie projektowania. Jesteśmy na etapie uzgodnień  
z Zarządem Dróg Powiatowych, 

• modernizacja infrastruktury służącej obronności w Gminie Suchy Las, przez przebudowę ulicy 
Czołgowej w Złotnikach. Odbyło się pierwsze spotkanie zarówno z wykonawcą i inspektorem 
nadzoru. Zostały omówione procedury i zasady współpracy roboczej. 

 
► Informacje Przedstawiciela Gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolskich. 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że Komisja 
Gospodarcza nie obradowała w ostatnim okresie. 

 
► Informacje Przewodniczącej Rady Gminy Suchy Las. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przedstawił informacje 
Przewodniczącej Rady Gminy. 

• Harmonogram planowanych sesji na rok 2025. Zaznaczam, że są to terminy orientacyjne,  
z wielu względów mogą ulec zmianie. Staraliśmy się jako prezydium zaproponować takie terminy,  
żeby w jak najmniejszym stopniu kolidowały ze świętami, feriami i wakacjami. Te propozycje 
zostały wysłane do wszystkich Radnych, do przewodniczących zarządów osiedli oraz sołtysów. 
Sesje odbędą się: 30 stycznia, 27 lutego, 27 marca, 24 kwietnia, 29 maja, 26 czerwca, 28 sierpnia, 
25 września, 30 października, 27 listopada i 22 grudnia. Jakby ktoś nie zdążył zanotować,  
będzie to dostępne na stronie na BIP, 

• pismo z Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu - uchwała nr VI/60/24 Rady 
Gminy Suchy Las z dnia 24 października 2024 roku, w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2024-2050, została podjęta z naruszeniem przepisów prawa 
wskazanych uzasadnieniu. Jednocześnie uznaje się, że naruszenie ma charakter nieistotny.  
Do wglądu w biurze Rady Gminy. Jest szeroko opisane uzasadnienie czego to dotyczy.  

• kolejne pismo z Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z 20 listopada, 
wskazujące, że uchwała nr VI/59/24 z 24 października br., w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
na rok 2024, została podjęta z naruszeniem przepisów prawa wskazanych w uzasadnieniu. 
Jednocześnie wyznacza Radzie Gminy termin do 17 grudnia, do usunięcia nieprawidłowości. 
Jednocześnie zawiadamia, że sprawa rozpatrzona zostanie w dniu 18 grudnia, o godzinie 10.00, 
w siedzibie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, ulica Zielona 8. Do wglądu w biurze 
Rady Gminy,  

• kolejne pismo z Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu również z 20 listopada. 
RIO umarza postępowanie w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały nr V/54, jest to uchwała  
z 26 września 2024 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. Do wglądu w biurze 
Rady Gminy, 

• pismo z Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu. Najczęściej popełniane uchybienie 
formalne w oświadczeniach majątkowych złożonych na początku kadencji 2024-2029. Informuję, 
że w wyniku analizy oświadczeń majątkowych złożonych na początek kadencji 2024-2029 
stwierdzono, że najczęstszym uchybieniem przy ich wypełnianiu było nieokreślenie 
przynależności poszczególnych składników majątkowych, dochodów i zobowiązań do majątku 



odrębnego lub majątku objętego małżeńską wspólnotą majątkową. Dotyczy to punktów  
od 1 do 10, 

• pismo z Prokuratury Rejonowej Poznań Stare Miasto, kierowane na ręce Przewodniczącej Rady 
Gminy w Suchym Lesie. W związku z koniecznością przeprowadzenia stosownej analizy, proszę  
o przekazanie aktualnej uchwały Rady Gminy w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu 
kosztów podróży służbowych Radnych oraz uchwały w przedmiocie ustalenia zasad przyznawania 
diet i zwrotu kosztów podróży służbowych dla przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych gminy i sołectw. Jednocześnie proszę o wskazanie danych wojewódzkich 
dzienników urzędowych, w jakich uchwały te zostały opublikowane. Jest już na to pismo 
udzielona odpowiedź do prokuratury, 

• pismo z Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, z 6 listopada 2024 roku. Kolegium 
umarza postępowanie w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały nr IV/33/24 Rady Gminy 
Suchy Las z 29 sierpnia tego roku, w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Suchy Las  
na rok 2024. Do wglądu w biurze Rady Gminy, 

• skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 5 listopada, orzeka  
w sprawie wydania opinii o możliwości spłaty pożyczki. Opinia jest pozytywna, a dotyczy budowy 
zielonych przystanków komunikacji publicznej w Gminie Suchy Las w kwocie 58 500,54 zł. 
Uzasadnienie i wyliczenia zawarto w piśmie. Do wglądu w biurze Rady Gminy, 

• skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, orzeczenie z 5 listopada w sprawie 
wydania opinii o możliwości spłaty pożyczki. Również opinia pozytywna, tym razem dotyczy  
to budowy przyłączy do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Suchy Las, 
w kwocie 74 341,00 zł. Do wglądu w biurze Rady Gminy, 

• uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z 5 listopada, 
w sprawie wydania opinii o możliwości spłaty pożyczki. Jest tu również opinia pozytywna,  
a tym razem dotyczy montażu instalacji fotowoltaicznej dla budynku Szkoły Podstawowej nr 1  
w Suchym Lesie i kwota 77 900,00 zł. Uzasadnienie w treści pisma. Do wglądu w biurze Rady 
Gminy, 

• pismo od Wojewody Wielkopolskiego. Organ nadzoru, zawiadamia o wszczęciu postępowania 
nadzorczego, w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały nr VI/67/24 Rady Gminy Suchy Las  
z 24 października, w sprawie nazwy ulicy w Zielątkowie, podjętej z istotnym naruszeniem prawa, 
w szczególności art. 8 ust. 1a ustawy z dnia 21 marca 1985 roku o drogach publicznych. Uchwała 
została doręczona Wojewodzie Wielkopolskiemu w dniu 31 października 2024 roku. Jednocześnie 
organ nadzoru działając na podstawie pism, prosi o złożenie wyjaśnień czy ulica, której nadaje się 
nazwę wyżej wymienioną uchwałą, stanowi drogę publiczną czy też drogę wewnętrzną  
w rozumieniu art. 8. Jeżeli ulica stanowi drogę wewnętrzną, a Gmina Suchy Las nie jest 
właścicielem terenów, na których jest ona zlokalizowana, proszę o informację, czy została 
uzyskana pisemna zgoda wszystkich właścicieli terenu stosownie do art. 8. Pisemne wyjaśnienie 
proszę przesłać w terminie 5 dni od dnia otrzymania niniejszego pisma za pośrednictwem 
aplikacji „nadzór”. Odpowiedź została przez Wójta Gminy do Wojewody Wielkopolskiego wysłana. 
Do wglądu w biurze Rady Gminy, 

• pismo od naczelnika Urzędu Skarbowego Poznań Winogrady. Państwo, dokonaliśmy analizy 
oświadczeń majątkowych, zarówno za rok 2023 złożonych na koniec kadencji na lata 2018-2024, 
jak również złożonych na początek kadencji 2024-2029. Przedstawiamy informacje  
o następujących osobach. Anna Ankiewicz, jedna uwaga. Marian Bajer, trzy uwagi. Radosław 
Banaszak, brak nieprawidłowości. Andrzej Bartkowiak, jedna uwaga. Kacper Czaczyk,  
jedna uwaga. Jarosław Dudkiewicz, trzy uwagi. Michał Dziedzic, jedna uwaga. Leszek Gralak,  
dwie uwagi. Zbigniew Hącia, trzy uwagi. Maciej Jankowiak, pięć uwag. Iwona Koźlicka,  
brak nieprawidłowości. Krzysztof Łączkowski, brak nieprawidłowości. Joanna Pągowska  



się zapoznała. Wiesława Prycińska, trzy uwagi. Michał Przybylski, brak nieprawidłowości.  
Joanna Radzięda, cztery uwagi. Robert Rozwadowski, trzy uwagi. Sylwia Sawińska, dwie uwagi. 
Grzegorz Słowiński, trzy uwagi. Tomasz Sztolcman, brak nieprawidłowości. Małgorzata Weymann, 
jedna uwaga. Michał Wojtyna, jedna uwaga. Wójt Gminy, za rok 2023 brak nieprawidłowości,  
na koniec kadencji jedna uwaga, na początek kadencji brak nieprawidłowości, 

• pismo od Naczelnika Urzędu Skarbowego Poznań Winogrady. Dokonano analizy oświadczeń 
majątkowych za rok 2023 i przedstawiamy informacje o następujących osobach. Zastępca Wójta 
Gminy, dwie uwagi. Były komendanta Straży Gminnej, Skarbnik Gminy, jedna uwaga,  

• informacja od Wójta Gminy Kłodzko. W imieniu swoim i powodzian Gminy Kłodzko, serdecznie 
dziękuję za pomoc i wsparcie okazane w obliczu klęski żywiołowej i powodzi, która dotknęła  
nasz rejon we wrześniu tego roku. Państwa wielkie serca i solidarność w tych trudnych chwilach, 
zasługują na ogromne uznanie. Wasza pomoc jest dowodem na to, że w najtrudniejszych 
kryzysowych momentach, możemy wspierać się nawzajem. Poczucie, że nie jesteśmy sami, 
w tak ciężkich chwilach, jest dla nas bezcenne. Od tragedii na naszym terenie minął już  
ponad miesiąc. W tym czasie podjętych zostało bardzo wiele działań. Odpompowanie wody  
z domów, posesji, studni, usuwanie tysiąca ton odpadów popowodziowych, dostarczanie wody, 
posiłków, środków sanitarnych dla mieszkańców i wolontariuszy, zapewnienie tymczasowych 
obiektów dla mieszkańców i jednostek organizacyjnych, osuszanie i odgrzybianie obiektów, 
zabezpieczenie dróg i mostów zerwanych lub podmytych przez falę powodziową, przywracanie 
możliwości komunikacyjnych dla odciętych od świata mieszkańców. To tylko niewielka część 
zadań, które były realizowane już po powodzi. Niestety ogrom nieszczęścia, cierpienia i strat  
po powodzi, jest niewyobrażalny. Gmina Kłodzko to jedna z największych gmin w województwie 
dolnośląskim. Składa się z 35 miejscowości, z których aż 26 dotknęła powódź. Zniszczone budynki, 
zerwane lub podmyte drogi i mosty, zniszczona infrastruktura oświetleniowa, sanitarna  
i wodociągowa, to wycinek strat popowodziowych. Skutki tej katastrofy są ogromne i wymagają 
długoterminowych działań. Przed nami bardzo długa droga do powrotu do normalności.  
Poza bieżącymi działaniami związanymi z usuwaniem skutków powodzi, będziemy musieli się 
zmierzyć z wielomiesięczną, a nawet wieloletnią odbudową naszej gminy. Będziemy potrzebować 
wiele czasu, aby przywrócić stabilizację na zalanych terenach i państwa pomocy w odbudowie 
popowodziowego życia naszych mieszkańców. Każdy dzień stawia przed nami kolejne wyzwania. 
Dynamiczna sytuacja popowodziowa wymusza weryfikację potrzeb i bieżące ustalenie 
priorytetów realizacji zadań związanych z usuwaniem skutków powodzi. Dlatego też zwracam się 
do Państwa z wielką prośbą, o udzielenie pomocy finansowej Gminie Kłodzko w 2025 roku.  
Jeżeli będzie to zgodne z państwa wolą, to proszę o ujęcie środków w projekcie budżetu  
na 2025 rok, w rozdziale 60078, §6300, na zadanie „Usuwanie skutków klęsk żywiołowych, 
odbudowa zniszczonej w wyniku powodzi infrastruktury drogowej''. Serdecznie dziękuję  
za zrozumienie i pomoc w tak trudnych chwilach. Z poważaniem Wójt Gminy Kłodzko,  
Zbigniew Tur, 

• informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Suchy Las, w roku szkolnym 
2023/2024, była omawiana na Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 
 

► Informacje Przewodniczących Komisji Rady Gminy. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego spotkała się 2 razy.  
Na jednym spotkaniu procedowano budżet, na drugim opiniowano projekty uchwał na dzisiejszą 
sesję i omawiano budżet. Spotkanie zaplanowane jest również na jutro. W grudniu planowane  
są dwa spotkania. 



Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda, 
poinformowała, że Komisja obradowała we wtorek. Omawiano informację o stanie realizacji 
zadań oświatowych. Zaopiniowano projekt budżetu. Przyjęto wnioski do budżetu. Przewodnicząca 
Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda dodała, że uzyskanie 
jakichkolwiek informacji merytorycznych z Referatu Oświaty, które dotyczą budżetu,  
ich wniosków, świadomości tego, co w tym budżecie jest, graniczy z cudem. Tym razem na Komisji 
nie było kierownik referatu, tylko oddelegowany pracownik, natomiast Komisja nie otrzymała 
odpowiedzi na pytania zadane pocztą elektroniczną. Na Komisji była Pani Skarbnik,  
w innym wypadku ta Komisja byłaby całkowicie bezcelowa. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny Kacper Czaczyk przekazał, że Komisja Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych, w minionym okresie obradowała raz. W trakcie posiedzenia opiniowane 
były projekty uchwał na dzisiejszą sesję. Opiniowany był projekt budżetu, a także omawiany  
stan sieci hydrantów w naszej gminie. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny Krzysztof Łączkowski poinformował,  
że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w minionym okresie obradowała jeden raz. Opiniowano 
projekt uchwały budżetowej na 2025 rok.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że Komisja Rewizyjna 
Komisja Rewizyjna w minionym okresie spotkała się dwukrotnie. Zajmowała się przede wszystkim 
kontrolą spółki gminnej Zakładu Gospodarki Komunalnej. Z ubolewaniem muszę stwierdzić,  
że tylko na pierwszym z tych posiedzeń (31 października) udało się spotkać z zaproszonym 
gościem, a na drugie (20 listopada) niestety obaj zaproszeni w sprawie związanej ze spółką 
gminną, z kontrolą spółki gminnej, niestety nie przybyli. Komisja nie będzie ponownie wzywać 
tych osób. Przechodzi do sporządzania protokołu pokontrolnego i te spotkania będą miały 
miejsce przynajmniej dwukrotnie w grudniu. Komisja również zajmowała się opiniowaniem 
projektu budżetu na przyszły rok oraz analizowała plan pracy na rok przyszły, a także analizę 
pokontrolną spółki gminnej GCI, która zakończyła się półtora roku temu. 

► Informacje Radnych Powiatowych. 
Radna Powiatowa Anna Ankiewicz przekazała, że w powiecie w tej chwili trwa procedowanie 
budżetu i tym generalnie zajmuje się cały powiat. Dodała, że chyba ważną informacją, patrząc  
na to, co się dzieje za oknami jest to, że w tym roku powinna być o wiele lepsza sytuacja  
z zimowym utrzymaniem dróg, ponieważ drogami w całej gminie z wyjątkiem Biedruska, 
zajmować się będzie ZGK. W Biedrusku zadanie to wykonywać będzie firma z Murowanej Gośliny. 
 
 

Ad. 19. Interpelacje i zapytania Radnych (02:36:04 *). 
  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał, że. wpłynęła 
jedna interpelacja z 14 listopada, napisana przez Radnego Krzysztofa Łączkowskiego. Interpelacje 
składam na podstawie §14 ust. 1 regulaminu Rady Gminy Suchy Las, stanowiącego załącznik nr 5 
Statutu Gminy Suchy Las. Szanowny Panie Wójcie, zgodnie z uchwałą Rady Gminy Suchy Las  
nr III/29/24 z dnia 26 czerwca 2024 roku, uznającej petycję w sprawie zagrożenia bezpieczeństwa 
mieszkańców z uwagi na brak oświetlenia i monitoringu na ulicy Azaliowej i Pigwowej w Złotnikach. 
Rada Gminy Suchy Las uznała petycję za zasadną. Jednakże w uzasadnieniu do wzmiankowanej 
uchwały, komisja wniosła do Wójta Gminy Suchy Las o wyjaśnienie, dlaczego część ulicy Azaliowej 
w Złotnikach, nie posiada oświetlenia ulicznego oraz o wyegzekwowanie od właściciela terenu, 
brakującej części infrastruktury oświetleniowej na ulicy Pigwowej. W związku z powyższym, proszę 
o przekazanie wszelkich informacji w powyższym temacie. W poczcie jest również odpowiedź  



dla Radnego Krzysztofa Łączkowskiego. Odpowiadając na interpelację z dnia 14 listopada 2024 roku 
informujemy, iż ulica Azaliowa w Złotnikach, na całej długości posiada oświetlenie drogowe, 
oświetlenie na ulicy Pigwowej było elementem projektu drogowego wraz z oświetleniem,  
który realizowany był przez dewelopera na podstawie pozwolenia na budowę z 2014 roku. 
Brakujący fragment oświetlenia ulicy Pigwowej, nie został przez niego wybudowany. W związku  
z powyższym Gmina Suchy Las poczyni kroki w celu uzupełnienia brakującej infrastruktury 
oświetleniowej. Wykonanie tej inwestycji będzie wymagało wykonania projektu i uzyskanie 
nowego, aktualnego pozwolenia na budowę. Obydwa dokumenty, dostępne są w BIP i w biurze 
Rady Gminy. 
Radny Jarosław Dudkiewicz poinformował, że dla niego jako członka tej Komisji, sytuacja  
jest zupełnie niezrozumiała i zaskakująca. Odczytana odpowiedź jest taka, jaka może być na dzisiaj, 
ale rodzi się naturalne pytanie. Kiedy projektuje się tego typu obiekty mieszkaniowe, to oczywiście 
projektuje się z całą infrastrukturą drogową i komunalną. Nie uzyska się pozwolenia na budowę, 
jeśli nie przeprowadzi się wszystkich niezbędnych uzgodnień z gestorami sieci, z gestorami dróg,  
z gestorami odpowiedniej infrastruktury. Skoro zostało wydane pozwolenie na budowę i starostwo 
zaakceptowało projekt, to rozumiem, że takie uzgodnienia i projekty kompletne zostały wtedy 
poczynione i w 2014 roku, te działania zostały wykonane. Jeżeli gestor sieci jakim jest na przykład 
energetyka czy właściciel kanalizacji wod-kan., nie dokonałby odbioru przyłączy, nie dokonałby 
odbioru odpowiedniej infrastruktury w drodze, to najzwyczajniej w świecie, odbiór końcowy  
byłby niemożliwy. To zadanie nie mogło zostać oddane do użytku, jeżeli elementy z projektu,  
nie zostały zrealizowane w całości. Nie do końca rozumiem czemu nam służy ta odpowiedź. 
Rozumiem, że urząd gminy przejmował infrastrukturę komunalną, drogi, infrastrukturę wod-kan.  
i oświetlenie drogowe z pewnością było elementem infrastruktury komunalnej. Co się stało,  
że na tamtym etapie nie zostało to wyegzekwowane od wykonawcy. Skoro mamy okresy 
gwarancyjne, są okresy rękojmi, to dlaczego ten element nie został odpowiednio wyegzekwowany. 
Proszę o odpowiedź dzisiaj, a jeżeli nie, to prosimy o odpowiedź na tę interpelację w najbliższym 
czasie. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przypomniała, że pozwolenie na budowę uzyskał 
deweloper. Zatem w zakresie jego obowiązków było uzyskanie zarówno warunków 
przełączeniowych jak i uzyskanie stosownych odbiorów, dokonanie zgłoszenia o zakończeniu 
inwestycji. Dobrze wiemy, że służby nie zawsze przyjeżdżają na odbiory, często posługują się  
wyłącznie dokumentacją powykonawczą. Taka dokumentacja powykonawcza zawiera zakres 
oświetlenia zewnętrznego tylko do tego etapu, który został wykonany, a kserokopia dziennika 
budowy, który udało nam się pozyskać ze starostwa powiatowego to potwierdza. W chwili 
przejmowania przez gminę infrastruktury drogowej wraz z infrastrukturą podziemną  
i oświetleniową, stan był dokładnie taki, jak mówi dokumentacja powykonawcza oraz dziennik 
budowy. Przypomnę, że obowiązek odbioru czy uzyskania pozwolenia na użytkowanie,  
leży po stronie inwestora, czyli w tym przypadku dewelopera. 
Radny Krzysztof Łączkowski nie zgodził się z Zastępcą Wójta Gminy. Dodał, że inwestor ponosi 
odpowiedzialność za wszelkie czynności zakończeniowe, ale jeżeli to przechodzi na własność gminy, 
to wydaje mi się, że gmina jak najbardziej powinna wyegzekwować wykonanie całości tej instalacji. 
To, że zostało to wykonane zgodnie z pozwoleniem na budowę, nie zmienia faktu, że brakuje 
fragmentu oświetlenia ulicy Pigwowej. To jest pięć lamp i pytanie brzmi: dlaczego nie zostało  
od dewelopera wyegzekwowane tych pięć nieszczęsnych lamp. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zwrócił uwagę, że pozwolenie na budowę, które uzyskał 
deweloper nie ma cech zobowiązania i przy braku umowy, a takiej umowy z gminą nie było,  
urząd nie ma dzisiaj skutecznych narzędzi do tego, żeby dewelopera zobowiązać do tego,  
żeby wybudował te lampy. My oczywiście wystąpimy do dewelopera z propozycją 



współuczestniczenia i współfinansowania tego zadania. Jeszcze nie wiemy w jakiej formule będzie 
można to zrealizować. Kilka takich umów partycypacyjnych udało nam się w ostatnich dwóch, 
trzech latach zawrzeć, ale to wprost nie wynika z tego, co prawdopodobnie zostało przekazane 
nabywcom tych lokali mieszkalnych. Nawet gdyby to zostało zawarte w aktach notarialnych,  
to nie jest podstawą do oczekiwania realizacji tej inwestycji, która była częścią dokumentacji. 
Mieszkańcy, którzy kupili lokale mieszkalne, mogliby oczywiście w trybie cywilnym skarżyć 
dewelopera, natomiast prawdopodobnie podpisali protokół, zgodzili się z takim rozwiązaniem  
i sytuacja tych osób jest trudna w tym przypadku, bo deweloper każdorazowo będzie te dokumenty 
pokazywał. Czy można było te mieszkania sprzedawać. Oczywiście tak, ponieważ dostęp  
każdego z budynków bezpośrednio do drogi publicznej był i to jest podstawa. Czy deweloperzy 
budują pełną infrastrukturę – niestety nie zawsze. Nie wszyscy deweloperzy budują pełną 
infrastrukturę i nie ma też żadnego obowiązku, żadnego przepisu prawa, który by mówił,  
że jest to warunek sprzedaży lokali mieszkalnych. Nie ma takiego przepisu. Mówimy oczywiście  
o tym, że produkt w postaci lokalu mieszkalnego, jest zdecydowanie łatwiej zbyć na rynku 
nieruchomości, jeżeli taka infrastruktura istnieje, to jest oczywiste. Natomiast nie jest tak,  
że pozwolenie na budowę czy część dokumentacji, jest stuprocentowym zobowiązaniem, że trzeba 
to zrealizować. Dzisiaj mamy sytuację taką, że mamy drogę gminną, wykonaną jako drogę 
utwardzoną z infrastrukturą przez dewelopera, a nie mamy oświetlenia. W odpowiedzi  
na interpelację jest informacja, że będziemy prowadzili tę sprawę, zaprojektujemy, przygotujemy 
inwestycje i wystąpimy do dewelopera o współudział lub współfinansowanie tej inwestycji.  
Innego rozwiązania nie ma. 
Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że sprawa ma charakter precedensowy i zgadza się  
z Wójtem Gminy, że nie każdy deweloper buduje wszystkie elementy. Przypomniał budowę Osiedla 
Grzybowego, kiedy upadający deweloper nie wykonał wielu rzeczy komunalnych. Jako jeden  
z gestorów, który musiał się wypowiadać, prowadzić uzgodnienia w zakresie układu drogowego  
i oświetlenia, wyraziliśmy jako gmina zgodę na projekt, w którym zaplanowane było również 
oświetlenie uliczne. Dodał, że zabrakło skrupulatności w pracy ówczesnego Referatu Budowlano-
Inwestycyjnego, żeby wyegzekwować to zanim przejmiemy to na stan mienia gminnego. Ostatnie 
zdanie z odpowiedzi na interpelacje jest dość niepokojące – nie ma oświetlenia,  
no to zaprojektujemy, czyli wydamy nasze pieniądze i zrobimy to, bo deweloper tego nie zrobił. 
Cieszę się z tej deklaracji, że będziemy próbowali na deweloperze to wyegzekwować, jednak można 
było chyba w tej sytuacji zrobić to szybciej i odpowiednio zareagować. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła Wójta Gminy,  
by po otrzymaniu odpowiedzi od dewelopera poinformował Radę Gminy o tym fakcie.  
 

Ad. 20. Wolne głosy i wnioski (02:50:49 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła, aby wypowiedzi 
nie trwały dłużej niż trzy minuty. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak wypowiedział się na temat 
Święta Niepodległości. Przekazał, że chodzi o to, żeby dwie uroczystości gminne, przypadające 
w tym samym dniu, prawie w tych samych godzinach, zaplanować w ten sposób, żeby umożliwić 
mieszkańcom udział w uroczystościach zarówno w Biedrusku, jak i w Golęczewie. Następnie 
zapytał, czy w tym roku, na terenie gminy, pojawią się iluminacje świąteczne. Zapytał też,  
o podejście Wójta Gminy do decyzji o warunkach zabudowy dla rowu północnego (wniosek 
skierowany przez dewelopera). Poprosił również o informację, czy w ramach projektu budowy 
nowej szkoły w Biedrusku, uwzględniono również nowy projekt organizacji ruchu dla ulicy 
Chludowskiej, po wybudowaniu szkoły i po wybudowaniu kościoła. 



Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że planuje zaprosić wszystkich organizatorów 
obchodów Święta Niepodległości, aby można było racjonalnie zaplanować uroczystości  
w ten sposób, by mieszkańcy mogli być na wszystkich. Będzie to trudne, ale jest to do załatwienia. 
Następnie poinformował, że wszyscy samorządowcy wczoraj odetchnęli z ulgą. Zostały podane 
zaproponowane w rządowym programie osłonowym ceny energii. Dodał, że nie chce krytykować 
samorządowców za to, że żywiołowo na różnych zjazdach mówią o zapaści w obszarze oświetlenia 
ulic, miast i placów. Mówią o oszczędnościach, a później oświetlają wszystko i narzekają, 
że trzeba tyle wydawać na energię. Od trzech lat staramy się ozdabiać gminę bez konieczności 
zużycia energii w ilościach ponadnormatywnych. W moim odczuciu, zostało to przez mieszkańców 
odebrane pozytywnie. Iluminacje się pojawiają, ale nie w nadmiernych ilościach. Urząd gminy  
jest przykładem, że można ozdobić plac i budynek niewielkim kosztem. Niekoniecznie za pomocą 
bardzo drogich urządzeń, kupowanych albo wypożyczanych za duże pieniądze. W tym roku 
iluminacje będą w skromniejszej wersji. W temacie rowu północnego Wójt Gminy przekazał,  
że kilka dni temu, zostało wszczęte z urzędu postępowanie w trybie art. 62. Wpłynął wniosek  
od właściciela nieruchomości, wzywający gminę na podstawie tego przepisu do wszczęcia 
postępowania. Poinformował, że trudno jest mu powiedzieć jaka będzie decyzja, bo jeszcze  
nie widział analizy urbanistycznej, która jest warunkiem przygotowania projektu decyzji. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok poinformowała, że w ramach budowy  
obiektu kubaturowego jakim jest szkoła, nie ma obowiązku sporządzenia stałej organizacji ruchu  
i takiego projektu nie ma. Dodała, że rozumie intencję pytania w kontekście użytkowania  
tej ulicy. Przekazała, że wspólnie z Wydziałem Budowlano-Inwestycyjnym zajmie się tematem  
organizacji ruchu i jeśli zajdzie taka konieczność, to podjęte zostaną próby skorygowania  
istniejącej organizacji ruchy. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak odniósł się do wypowiedzi 
Wójta Gminy w temacie iluminacji. Zaznaczył, że Wójt Gminy powiedział, że będą one wyglądały 
tak jak w roku ubiegłym, a w Biedrusku od dwóch lat nie ma żadnych iluminacji. Poprosił,  
żeby w tym roku pojawiły się w niektórych miejscach w Biedrusku chociaż symbolicznie. 
Radny Michał Dziedzic przekazał, że w dniu 30 października br. miało miejsce zdarzenie, w związku 
z którym miał możliwość obserwować pracę naszych funkcjonariuszy i funkcjonariuszek policji. 
Wyraził się w bardzo pozytywnych słowach o ich pracy, zaangażowaniu, inicjatywie i podejściu.  
Złożył podziękowania komendantowi, Pani Marcie i Panu Arkadiuszowi. Dodał, że jest pod dużym 
wrażeniem i uważa, że powinniśmy o tym często mówić i wspominać ciężką pracę, którą ci ludzie 
wykonują. Podziękował również Radnym za głosowanie dotyczące zmian w budżecie i zapewnienia 
środków na nowy komisariat. Dodał, że mieszkańcy od dłuższego czasu czekają na ten obiekt,  
gdyż ten który mamy nie spełnia żadnych standardów. Wyraził nadzieję, że ze strony gminy, 
wszelkie czynności formalne i finansowe przebiegną bez zbędnej zwłoki i być może już w pierwszej 
połowie przyszłego roku, policja przeprowadzi się do nowej siedziby. 
Radna Małgorzata Weymann poprosiła o informację na temat terminu równania dróg. Przekazała,  
że po ostatnich ulewnych deszczach, niektóre są trudno przejezdne. Drugie pytanie dotyczyło 
budowy kanalizacji sanitarnej w ulicach: Wiśniowa, Pszczelarska, Gryczana, Pszenna, Rolna, 
Zbożowa i Lipowa. Zapytała, kiedy wykonawca wejdzie na teren budowy, który został  
już przekazany. Trzecie pytanie dotyczyło budowa chodnika i oświetlenia w ulicach: Lazurowa  
i Kręta w Golęczewie. Poprosiła o odpowiedź na pytanie, na jakim etapie jest budowa. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok poinformowała, że procedura jesiennego równania 
dróg już się rozpoczęła, ale bliższych informacji (termin, miejscowość, która droga) nie potrafi 
udzielić. Wynika to z harmonogramu spółki gminnej. Zgodnie z informacjami z poprzedniej sesji, 
plac budowy (ulica Wiśniowa) został przekazany. Termin umowy - 9 miesięcy, zgodnie  
z harmonogramem, który został przedstawiony przez wykonawcę, wejście na budowę nastąpi 



w lutym więc nie ma żadnego zagrożenia. Jeśli chodzi o chodnik, a właściwie ścieżkę pieszo-
rowerową z oświetleniem - jutro Wydział Budowlano - inwestycyjny złoży dokumenty  
do Referatu Zamówień Publicznych i zgodnie z wcześniejszą informacją, w pierwszej kolejności 
będzie realizowana część związana z budową samej ścieżki, a w drugiej kolejności oświetlenie, 
ponieważ jego budowa wymaga pozwolenia i uzgodnień ze spółką Enea S.A. 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla Suchy Las Sylwia Szenk w imieniu swoim i Zarządu Osiedla Suchy 
Las, zaprosiła na obchody 106 rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego. Uroczystość  
odbędzie się 27 grudnia o godzinie 18.00. Wszystkie informacje umieszczone są w zaproszeniu,  
w gablotach oraz w prasie lokalnej. 
Radna Joanna Radzięda, opiekun Młodzieżowej Rady Gminy poinformowała, że Wójt Gminy 
otrzymał od przewodniczącego Młodzieżowej Rady trzy wiadomości elektroniczne (22 czerwca,  
10 września i 23 października) dotyczące konieczności zarządzenia wyborów uzupełniających  
do Młodzieżowej Rady Gminy. Dodała, że w zasadzie można mówić już o przewlekłości 
i o niewykonywaniu uchwały Rady Gminy, gdyż statut, na podstawie którego ogłasza się wybory  
do Młodzieżowej Rady Gminy, został przyjęty uchwałą Rady Gminy. Zapytała, kiedy Wójt Gminy 
zamierza zarządzić te wybory. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że kadencja tej Młodzieżowej Rady Gminy 
kończy się kwietniu, albo w maju. Przyznał, że nie pamięta, czy rozmowy na ten temat się odbyły, 
ale jest propozycja, żeby poczekać do zakończenia kadencji, gdyż w naszej gminie zbyt wielu 
chętnych na radnych do Młodzieżowej Rady Gminy nigdy nie było. W zasadzie, to aktywność 
Radnej Joanny Radziędy i zaangażowanie dyrektorów szkół dały szansę na to, że ta rada została 
wybrana i się ukonstytuowała. Dodał, że skłania się do tego, żeby poczekać do końca kadencji 
obecnej i przeprowadzić normalne wybory na nową kadencję Młodzieżowej Rady Gminy,  
gdyż to rozwiązanie wydaje się bardziej racjonalne. 
Radna Joanna Radzięda przekazała, że nie przypomina sobie takiej rozmowy. Następnie dodała,  
że jeśli przewodniczący Młodzieżowej Rady Gminy zwraca się do Wójta Gminy z wnioskiem 
o ogłoszenie wyborów, wypadałoby mu odpowiedzieć. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Biedrusko Mariusz Naworski podziękował za głosy w sprawie 
nadania nazwy rondu w Biedrusku. Zaznaczył, że jest to nazwa, którą na zebraniu osiedlowym 
wybrali sami mieszkańcy. Następnie poruszył temat spółdzielni socjalnej, która została zawiązana 
przez gminy Suchy Las i Murowana Goślina, która ma świadczyć usługi na terenie Biedruska. 
Zapytał, czy istnieje możliwość, żeby zarząd osiedla miał wgląd w zakres prac objętych  
tą współpracą (kwestie porządkowe) oraz czy istniałaby możliwość zlecania wspomnianej 
spółdzielni dodatkowych prac. Zapytał również o osobę odpowiedzialną, z którą można się 
kontaktować w kwestiach spornych. Drugie pytanie dotyczyło kwestii dostępnej przestrzeni 
publicznej z PFRON. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok poinformowała, że jeśli chodzi o dofinansowanie  
z PFRON, to trzymamy rękę na pulsie, jednak ogłoszenia jeszcze nie było. Jesteśmy gotowi,  
żeby taki wniosek złożyć, jak tylko konkurs zostanie ogłoszony. W zakresie zarządzania terenami 
zielonymi obsługiwanymi przez spółdzielnię socjalną, preferowany jest kontakt z Referatem 
Komunalnym. 
Sołtys Wsi Golęczewo Katarzyna Kachel zaprosiła na Kiermasz Bożonarodzeniowy w Golęczewie, 
który odbędzie się 14 grudnia, w godzinach od 15.00 do 17.00.  
Radny Michał Wojtyna przekazał, że w informacjach Wójta Gminy, nie zauważył monitoringu 
przy boisku w Chludowie, który jest w budżecie. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok poinformowała, że w tej chwili nie potrafi 
odpowiedzieć na to pytanie. 
 



Ad. 21. Zamknięcie sesji (03:12:46 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska upewniwszy się, że nikt więcej 
nie chce zabrać głosu, podziękowała zgromadzonym i widzom za udział w sesji i zamknęła V sesję 
Rady Gminy Suchy Las IX kadencji.  

 
 
 

sporządził:  Przewodnicząca Rady 
Robert Nowakowski  Gminy Suchy Las 

 Joanna Pągowska  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
* znaczniki czasowe odnoszą się do nagrania audio-video. 


